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§31Upprop och val av justerare 

Vid uppropet noteras att Åke Tyberg ersätter Börje Wedin som ordinarie ledamot och 
att Börje blir ersättare. 

Roland Lodén väljs att justera dagens protokoll 

Justeringen sker på kommunledningskontoret onsdag den 27 februari 2013 kl. 10:00 
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§32 Godkänna föregående protokoll 

Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna 
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§33 Godkänna dagordningen 

Ordföranden frågar om det finns ytterligare frågor att ta upp varvid Marianne Ahlkvist 
anmäler två frågor. En rörande handikapparkeringen vid Patricia och en annan rörande 
den s. k talande webben på kommunens hemsida. 

Monika Pettersson anmäler en fråga om fotvården vid Tunbacka. 

Roland Lodén anmäler en fråga om ett intressant föredrag han lyssnat på och undrar 
om det går att ordna så att fler kan höra detta. Samtliga dessa frågor tas upp under 
punkten övriga frågor. 

Ordföranden anmäler också en ny punkt till dagordningen. Det är Per Iversen som vill 
berätta om e-hemtjänst. Beslutas att han föredrar den punkten före övriga frågor.   
Därefter godkänns dagordningen. 
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§ 34 Budget 2013 

Såsom relativt nytillträdd ekonomichef vid Hudiksvalls kommun inleder Staffan 
Lindvall med en presentation av sig själv. Informerar därefter om Hudiksvalls 
kommuns budget för 2013. Han visar hur stor del av en 100 kronors sedel (kopia)som 
blir kvar sedan alla skatter och avgifter dragits av genom att dra av den bit för bit. 

Den kommunala skattesatsen är c:a 20%, landstingsskatten c:a 10 %, diverse 
kommunala avgifter 10 %. Härtill kommer kyrkoskatten och skatter till staten 
inkluderande moms och olika punktskatter. 

Allt detta förklarar han som förpliktande omständigheter. 

Hudiksvalls kommun har en god och stabil ekonomi. Trots detta börjar man nu se 
tecken på instabilitet på grund av det finansiella läget utomlands. Det påverkar även 
oss naturligtvis. Det gäller att kunna hushålla med pengarna på ett vettigt sätt därför 
ser han det som en viktig uppgift att hjälpa politiken att förstå hur pengarna ska 
förvaltas. 

Andra faktorer som påverkar ekonomin är det vikande befolkningsunderlaget. Det är 
fortfarande en hög utflyttning till storstäderna. Hudiksvall och andra mindre orter  
förlorar mycket folk och därmed skatteintäkter. 

Ytterligare faktorer är de ibland mycket snabba förändringarna som finns i 
befolkningsskikten. Som exempel nämner han den rörlighet som finns inom skola och 
omsorg. Parallellt är dessa mycket stora verksamheter men förutsättningarna i 
ekonomin kan snabbt förändras. Det handlar bl. a om ojämna åldersgrupper. 
Hudiksvalls kommun omsätter idag ungefär 2, 3 miljarder kronor. 

Marianne Ahlqvist undrade hur många årsarbetare det finns i kommunen. Staffan 
berättade att kommunen är den största arbetsgivaren med c:a 3000 årsarbetare. 
Landstinget kommer på andra plats och därefter kommer Holmen. Staffan tror inte att 
vi kan räkna med fler dynamiska processföretag i kommunen. Däremot skulle det 
betyda mycket för arbetslösheten om de små s.k. fåmansföretagen kunde anställa fler. 
Det är där framtiden ligger enligt Staffan. Det här sade han också som ett direkt svar 
på en fråga från Helge Björk om antalet företagare ökat i kommunen. 
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§35 Tekniska informerar 

Förvaltningschef Jan Kroppegård inleder med att presentera sig själv varefter han talar 
om den Tekniska förvaltningen. Han beskriver den som en diversebutik och berättar 
om de olika avdelningarnas verksamhet. 

Mark och exploatering 

Avdelningen förvaltar och utvecklar kommunens markinnehav. Upprättar detaljplaner 
och bedriver kommunens kart- och GIS verksamhet. Här finns också en trafik- och 
utredningssektion. I det kommande planarbetet ingår också att ta fram s.k. lis-områden 
för att även landsbygden och kommunens ytterområden skall ha möjlighet att erhålla 
ett attraktivt  boende. I samband med att boendefrågorna tas upp ställer Roland Lodén 
frågan om i vilken omfattning kommunen satsar på trygghetsboenden. Lodén tog 
Friggesund som ett exempel där det enligt honom behöver byggas fler bostäder av den 
typen eftersom många äldre lämnar den yttersta glesbygden och flyttar in till den mer 
”centrala glesbygden”. Kroppegård påminner om att tekniska förvaltningen endast har 
en utförande roll och inte en beställande. Han menar att det här är en politisk fråga att 
besvara av politikerna.  

Va-sidan 

På Va sidan är en ny vattentäkt på gång i Hallbo. Det blir en reserv vattentäkt med 
minst lika bra vatten som i Sanna och Hallstaåsen. Hela tiden försöker man också att 
underhåll och renovera vattenledningsnätet. Hudiksvall ligger här i framkant i 
jämförelse med andra kommuner tror Kroppegård. Härtill kommer också 
nyanläggningar av brunnar och vattenledningar. 

Avfall 

Kroppegård informerar om ett spännande projekt som man driver tillsammans med 
Gävle och Sundsvall som handlar om produktion av biogas. Han informerade också 
om att det pågår en statlig utredning om förpackningar av olika slag. Han framhåller 
att Ulvberget är en modern anläggning för återvinning men att det finns en klar 
förbättringspotential. 

Teknisk service 

Under teknisk service återfinns bland annat 

Städsektionen med c:a 80-90 anställda, kommunens telefonväxel som numera ligger 
under tekniska, ny reception vid Guldsmeden, kommunens post- och 
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kopieringsavdelning, en teknisk kundtjänst som har tel. 38080 dit du kan ringa och 
anmäla fel på kommunens fastigheter, vattenläckor mm. 

Fastigheter 

Av kommunens fastigheter utgör de egna c:a 220. 000 kvadratmeter. Därutöver hyr 
man också in 50. 000 kvadratmeter. Fastigheterna omfattar c:a 100 byggnader och det 
pågår ständigt ett omfattande förebyggande underhåll av dessa. 

Han informerar om att det planeras byggande av två nya förskolor samt två nya LSS 
boenden. Andra större kommande projekt är renovering av Läroverket för c:a 50-70 
miljoner. För omändringsarbeten på Kulturhuset är c:a 35 miljoner avsatta. 

Man arbetar också mycket med tillgänglighetsfrågor enligt lagen om ”enkelt avhjälpta 
hinder”. Det pågår också en utveckling kring ägandet av boendena där den 
huvudsakliga frågan är om alla ska ägas av Hudiksvalls Bostäder eller ej. 

Med anledning av tillgänglighetsfrågorna ställde Roland Lodén frågan om vilka 
kostnaderna skulle bli att installera hörselslingor i samlingslokaler. Kroppegård 
bedömer kostnaderna till 50. 000 – 100. 000 per lokal eftersom åtgärderna inte faller in 
under enkelt avhjälpta hinder. 

Gata, park, transport 

Under denna avdelning återfinns disparata frågor som bland annat  

Belysningsfrågor, yttre städning (hundbajs mm), arbeten med barn och vuxna med 
särskilda behov, arbeten med den s.k. Tunbylänken från Bergsjövägen till Ullsäter, 
planering av en strandpromenad utefter kajen/hamnen, arbeten med 
trafikhastigheterna till att bli 30, 40, 60 km /tim. Snöröjningen har redan i år hittills 
överskridit budget på grund av den kraftiga vintern. 

I samband med denna punkt tog Marianne Ahlqvist upp frågan om den enda 
handikapparkeringen vid Patricia som hon menar alltid upptas av en och samma 
person. Enligt Kroppegård tillhör parkeringen Hudiksvalls bostäder, men lovar att 
undersöka saken. 



  

 Protokoll 10 (13)

Sammanträdesdatum 

2013-02-13 

Pensionärsrådet 

 
 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

   
  

§ 36 Information från hemtjänstverksamheten 

Susanne Wiberg, enhetschef hemtjänsten Södra informerar. 

Det som ytterst styr hennes och hennes kollegor i hemtjänsten är de politiska beslut 
som tas. Hon började med att ge en historisk tillbakablick av hemtjänsten fram till 
dagens hemtjänst. När Hemtjänstens hus, Stallet kom 2006 innebar det att man 
övergav de tidigare hemtjänsttrupperna som utgick från de olika äldreboendena och 
flyttade in som fyra enheter till Stallet. Förändringarna innebar sex stycken 
hemtjänstgrupper, matdistribution, nattpatrull och fotvård. Man var c:a 11-12 som 
jobbade. Man förfogade över ett kontor. 2012 flyttade hon till Håsta äldreboende där 
man var 10-15 tjänstgörande. Nu arbetar hon vid hemtjänsten Södra. 

Resurserna har genom åren blivit mycket förbättrade vad avser lokaler och 
transportmöjligheter. Personalstyrkan har också förstärkts. Insatserna i hemmet har 
också väsentligt förbättrats. Förutom matdistribution, nattpatrull och trygghetslarm 
erbjuds också dagaktiviteteter samt möjlighet till växelvård s.k. korttidsplats. 

Susanne berör också det datoriserade planeringsredskap man nu tagit i bruk, T E S 
som står för Trygghet, Enkelhet och Säkerhet. Det används inom socialförvaltning och 
hemtjänst. Uppgifterna till TES inhämtas från Treserva i form av personuppgifter och 
beslut om insatser. Här återfinns också personalscheman med besöksplaner och 
kontaktuppgifter till person och närstående. 

Inför framtiden framhåller Susanne att det erfarenhetsmässigt är viktigt att bemanna 
rätt. Att fortsätta satsa på IT och att skapa rätt rutiner, jobba med värdighetsgarantier, 
kontaktmannaskap, genomförandeplaner samt jobba med varumärket så att man även i 
framtiden kan se positivt på hemtjänsten. 

Roland Lodén ställer en fråga om det är så att nattpatrullen kommer att dras in i 
Dellenbygden. Detta såg han som näst intill katastrofalt om det skulle inträffa. Susanne 
kunde inte svara på det men bad att han skulle ta kontakt med enhetschef Britt Inger 
Fröhlèn eller medicinskt ansvarig sköterska, Anna Lena Lindström. 
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§37 Information om e-hemtjänst 

Per Iversen, verksamhetschef omsorgsförvaltningen informerar om e–tjänster inom 
hemtjänsten berättar om de e-hemtjänster som främst JoiceCare kan erbjuda. 
JoiceCare är ett vårdteknikföretag som erbjuder kommuner och landsting att koppla 
upp brukare med bild genom TV besök och nattliga fjärrbesök. 

Hudiksvalls kommun har själva tidigare spridit kunskap till äldre, anhöriga och 
personal om hur rätt teknik kan underlätta vardagslivet genom en del projekt man 
drivit. Det har  t ex skett genom en visningslägenhet på Vallvägen Hudiksvall 2003. 

Per berättade om hur man i Västerås från och med januari detta år infört e-hemtjänst. 
JoiceCare står för två av dessa tjänster. Det är de bildtjänster som tidigare beskrivits. 

Dessa tjänster går att begära som provleveranser. Skulle de utfalla till belåtenhet går 
det tillbaka till politiken för beslut. Per menar att de tjänster som JoiceCare erbjuder är 
goda representanter för vad som brukar kallas välfärdsteknologi eller 
välfärdsbredband. 

Roland Lodén anser det viktigt att den här frågan tas med till organisationen. Rolf 
Krohn ställer sig också positiv till en testperiod 
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§38 Övriga frågor 

Marianne Ahlqvist funderade över varför det inte finns några uppgifter om 
äldreboendena på kommunens hemsida. Dessutom har hon lyssnat på den s k  talande 
webben på hemsidan och tycker att det är svårt att uppfatta vad som sägs. Hon ställer 
frågan vem det är som talat in meddelandena. Sekreteraren får i uppgift att undersöka 
båda dessa frågor närmare. 

Rolf Krohn ställer en fråga om projekt i kommunens regi. Bara inom äldreomsorgen 
har det funnits och finns många projekt. Rolf tycker det vore intressant att veta hur de 
olika projekten utfallit. Han efterlyser en redogörelse för hur man anser det har varit 
att arbeta i projekt och värdet av det. Han menar att man kunde gå tillbaka och titta på 
de senaste två årens projekt. Möjligen skulle detta kunna redovisas vid nästa möte den 
16 maj. Per lovade att undersöka detta men flaggade samtidigt för att han eventuellt 
har svårt att medverka vid nästa sammanträde på grund av ett möte i Gävle.  

Roland Lodén tycker det vore bra om rådet kunde ha sitt nästa sammanträde ute vid 
räddningstjänsten och att Thomas Persson bjuds in till mötet för att berätta om 
kampanjen Peppar peppar som är ett projekt som fokuserar på de äldres säkerhet. 
Lodén som tidigare haft möjlighet att höra Thomas berätta om det tyckte det var 
mycket intressant. 

Monika Pettersson undrar om fotvården vid Tunbacka skall läggas ner och fick svaret 
att frågan har väckts och att den eventuellt kommer att drivas i privat regi. Birgitta 
Medin ska ta frågan med till förvaltningen för att få den mer belyst. När det gäller den 
så kallade medicinska fotvården ligger frågan hos landstinget. 
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§39 Nästa möte 

Nästa möte kommer att hållas den 16 maj 2013. Plats meddelas senare. 

 

 

 

 

 

 


